

နတသ့ၣ်ညါခဲမုၢ်ဆ့ၣ်တၢ်ကမၤအသးဘၣ်

နတသ့ၣ်ညါခဲမုၢ်ဆ့ၣ် တၢ်ကမၤအသးဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်နသ့ၣ်ညါကစၢ်ယွၤ လၢအသ့ၣ်ညါတၢ်ကမၤအသး လၢခဲမုၢ်ဆ့ၣ်အမဲၣ်ညါ, တၢ်ကမၤအသးလၢတၢ်လီၤထူလီၤယိၣ်ဒၣ်လဲၣ် အဝဲသ့ၣ်ညါဝဲလီၤ. အဝဲသ့ၣ်ညါနၤအါန့ၢ်ဒံးနသ့ၣ်ညါအီၤ, ဒီးနသ့ၣ်ညါလီၤက့ၤနသးဒံးန့ၢ်လီၤ. လီၤဆီဒၣ်တၢ် အဝဲသ့ၣ်ညါပုၤလၢအသးန့ၢ်အသး လၢအီၤတဖၣ်န့ၢ်လီၤ.

“ ယွၤန့ၢ်ဂ့ၤဝဲလီၤ. မ့ၢ်တိၢ်ခီၤတၢ်ခီၤလၢတၢ်ကိၢ်တၢ်ဂီၤအမုၢ်တနံၤလီၤ. ဒီးသ့ၣ်ညါပုၤလၢအသးန့ၢ်အသးလၢအီၤလီၤ. ” (နၤယုၣ် ၁:၇).

ကီၢ်မ့ၢ်ညါထံတၢ်အိၣ်ဖိၣ်သကိးတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ကဘၣ်တူၢ်လိာ်ပုၤကညီဘျာထံခဝုၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်ဖဲ(၂၀၁၉)နံၣ် (ဘၣ်ဆၣ်ပဘၣ်တူၢ်လိာ်ဒၣ်အီၤလၢ ၂၀၂၀နံၣ်, လၢယနူးအါရုံ ၁-၅ သီအပူၤန့ၢ်လီၤ.) ဒီးမ့ၢ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်အကလုာ်ကလုာ်အပိ ပတတူၢ်လိာ်ဘၣ်

အီၤလၢ ရၢခၢၣ်ကီၢ်ဘၣ်. ပဘၣ်ဟဲတူၢ်လိာ်ဒၣ်လၢ ဝုၢ်တကူၣ်န့ၢ်လီၤ. မ့ၢ်လၢပတၢ်အိၣ်ဖိၣ်အိၣ်ဒၣ် (၂၁) ဖိၣ်, ကိၢ်စၢ်ဘါစၢ်အါတက့ၢ်အမဲၣ်ညါတၢ်ဒုးတၢ်ယၤအိၣ်ထီၣ်ဝဲလၢပထံလီၤကီၢ်ပူၤအပိ, တၢ်ကိၢ်တၢ်ခဲအိၣ်အါမးန့ၢ်လီၤ.

ပဒိၣ် Joshua မ့ၢ်ပုၤဒိၣ်ကျိၣ်ဒိၣ်စုတဂၤ ပုၤအဲၣ်ယွၤပျံၤယွၤ, ဒီးပုၤလၢအဲၣ်ဘၣ်ယၤတဂၤယတဲဘၣ်အီၤလၢ, ဒ်အတူၢ်လိာ်စၢၤ ကီၢ်တီၤအူပကူအတၢ်တူၢ်လိာ်ခဝုၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ်ဖဲတီၤအူအသိး ယဃုကညး အီၤလၢ ကဝံသးစူၤ တူၢ်လိာ်စၢၤ ကီၢ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးန့ၢ်လီၤ. အဝဲတဲယၤလၢကစၢ်ယွၤ မ့ၢ်ပာ်မူပာ်ဂဲၤအီၤန့ၢ်ကမၤဝဲလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ကစၢ်ယွၤ ကိးက့ၤအီၤသတူၢ်ကလၢ် ဒီးပလီၤကီၢ်ဘၣ်အီၤဒိၣ်မး ဒီးပတၢ်ဃုတၢ်မၤစၢၤအီၤတခါ အံၤဖျါလၢ ကဲထီၣ်ဒ်ဖုလၢကလံၤအူဒံကွံာ်အီၤအသိးန့ၢ်လီၤ. ဒ်ပုၤတဂၤတဲဝဲအသိး, “ တုၤတၢ်မၤစၢၤန့ၢ် အဂၤတအိၣ်လၢဘၣ်,

■ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ဒီန့ၢ်ညါ ■



ဒီးမုာ်အိန်တီဒ်ထဲယွာတဂါဇီန့ၣ်မုာ်တၢ်လာတၢ်ပွဲၤ အသိး ပဝဲခိန်န့ၣ်ခဲလၢာ်အိန်ဒ်ပဘၣ်သုးဘူးပသး ဆူယွာအအိန် န့ၣ်လီၤ. လၢတဟ်သ့ၣ်ပာ်သးအပူၤ ပဒီပုၢ်ဝဲၣ်မုာ် သရၣ်မုာ်လုၣ်အဲလၢာ် ဝုၢ်မၤတလု ကွဲကိးဃီယၤ လၢယကဟဲထံၣ်အီၤ ဖဲဝုၢ်မၤတလု န့ၣ်လီၤ. ယကိးထီၣ်ကီၢ်မ့ၢ်အကီၢ်န့ၣ်ရဲၣ်သရၣ်ဒိန် ကျိန်မုးဒီးပလဲၤတုၤဆူအဝဲအဟံၣ် ဒီးဖဲအဝဲ ကွဲကိး တၢ်စံးဘူးစံးဖိၣ်အတၢ်ဘါအကတီၢ်န့ၣ်, အဝဲ ပာ်ဖျါဝဲ လၢအသးအိန်ဟ့ၣ်မၤစၢၤစ့အကလီၤ (၆၀)ဘးလၢ တၢ်တူၢ်လိာ်ခဝုၣ်တဘျီအံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပဝဲခံၤပသး ခုဒိန်မး ဒီးမုာ်တၢ်လီၤလးဖးဒိန်တခါ လၢယွာစံးဆၢ ပတၢ်ထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပတံၤသကိးလၢ ပမၤသကိးတၢ်လၢ ယွာအဘီ အမုာ် ဒီးယတဆိကမိန်နီတဘျီလၢ အဝဲသ့ၣ်ကကုၤဆူ မူခိန်ဆိန့ၣ်ယၤတဖၣ်ဒ်ပဒိန် ကျီၤဂျူတၢ် (Joshua), ပဒိန်နီမဲဒွဲ, သရၣ်ဘားတလၢာ်, သရၣ်ဒိန်ဆၢအဲၣ် ဂုၤ, သရၣ်ဒိန်ဝံးတူၣ်, သရၣ်ဒိန်သီလၢာ်စ့ၣ်, သရၣ်ဒိန် ခွံးထီ (USA), Dr. ရဲၣ်လဲတၢ်မုာ်, သရၣ်ဒိန်ဘၤနီၤဘၤ, ဒီး ဂုၤဂၤတဖၣ်, မုာ်တၢ်လၢအဒုးပလီၢ်ယၤ, ဒီးသိန်လိ ယၤလၢ ယဲစ့ၢ်ကိးတယံာ်လၢဘၣ်န့ၣ် ယကဘၣ်ပိာ် ကျဲတဘီအံၤလီၤ. အဃိ, ဖဲ Corona virus တၢ်ဆါသံ သတြိာ်တခါအံၤပြုၤလီၤအသး, ဘၣ်ကူဘၣ်ကံပုၤ အါဂၤန့ၣ်, ယဆိကမိန်ထီၣ်တၢ်လၢခံတဃာ်, တၢ်လီၤ ထူလီၤယိာ်အဆၢကတီၢ်, မူခိန်, လရၣ်အဂ့ၢ်အါထီၣ် န့ၣ်လီၤ. တနံၤတနံၤ, ယသ့ယစုအါဘျီ, ယအိ Vitamin C-1000 ဒ်ယဖိမုာ်သရၣ်မုာ် Kathryn Nyo ဟ့ၣ်ကူၣ်ယၤအသိး, ယမၤ gargle တနံၤ(၂)ဘျီ (၃) ဘျီ, ယအိန်ဒ်လၢဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၢတၢ်ကမၤ

အသးဒီးယၤဒ်လဲၣ် ယတဲတဘၣ်ဘၣ်. ယအိန်ဒီး တၢ် ကွဲတၢ်ကိး, တၢ်လဲၤတၢ်က့ၤ လၢထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤ ဒီးထံၤက ကီၢ်ဂၤအါမး, ပသးကျဲၤသကိး လၢပကမၤဟီၣ်ခိန် ဒီဖျါကညီဘျာထံတၢ်ရူလိာ်မုာ်လိာ် ဖဲဝုၢ်လွဲၣ်ကီၢ်, ပတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤခဲလၢာ် ပဘၣ်ဆိကတီၢ်ကွဲၣ်န့ၣ်လီၤ. GKBF အပုၤသးစံးတဖၣ် ကလဲၤမၤအတၢ်အိန်ဖိၣ် လၢ အမဲရကၤ ဘၣ်ဆိကတီၢ်ဝဲ ဒီးကီၢ်လၢဘၣ်ထွဲဒီး ခဝုၣ်ရၢၣ် လၢပထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤအါဖုတမၤဘၣ်လၢတၢ်အိန်ဖိၣ် ဖးဒိန်လၢဘၣ်.

ပမုာ်တသ့ၣ်ညါပခါဆူညါသနာ်က့, ပုၤလၢအ အဲၣ်ပုၤ, အုၣ်ခိန်က့ၤပုၤ, ပယွာဒီးပကစၢ်တဂၤသ့ၣ်ညါ ပခါဆူညါလီၤတံၢ်လီၤဆဲးအဃိ ပဘၣ်ယိာ်တၢ်အလီၢ် တအိန်ဘၣ်. အဝဲမုာ်တပျဲတၢ်ကဟဲဘၣ်ပုၤန့ၣ်, တၢ်မနုၤ တမံၤမးဟဲဘၣ်ပုၤတသ့ဘၣ်.

ကစၢ်ခရံၣ်စံးဝဲ, “ဒ်ယစံးတုၢ်သုအသိးန့ၣ်, ယသိတဖၣ် ဒိကန့ၣ်ယကလုာ်, ဒီးယသ့ၣ်ညါအီၤ, ဒီး အဝဲသ့ၣ်ပိာ်ယခံလီၤ. ဒီးယဟ့ၣ်လီၤအီၤလၢ တၢ်မူအထူ အယိာ်, ဒီးတဟးဂုာ်တဟးဂီၤဘၣ်ဝဲနီတခိန်ဘၣ်. ဒီး ပုၤတဂုာ်န့ၣ်ပျီန့ၣ်ဘၣ်အီၤလၢယစုပူၤနီတဂၤဘၣ်. ယဟ် လၢအဟ့ၣ်လီၤအီၤလၢယၤတဂၤန့ၣ်, ဒိန်န့ၣ် ကယိာ်တၢ် ခဲလၢာ်, ဒီးပုၤဂုာ်န့ၣ်ပျီန့ၣ်အီၤလၢ ယဟ်အစုပူၤ တသ့ နီတဂၤဘၣ်. ယဲဒ်ဒီးယဟ်န့ၣ်, မုာ်တၢ်တမံၤဃီလီၤ.” (ယိဟၣ် ၁၀:၂၇-၂၉)

တၢ်အိန်ဖိၣ်သရၣ်တဂၤယတဲအီၤ, “နတၢ် အိန်ဖိၣ်အဂံၢ်အဘါဂုၤအဃိ, နကြးမၤ တၢ်သးခုကစီၣ် လၢနတၢ်အိန်ဖိၣ်အချၢ, ဆူတၢ်လီၢ်အယံၤလီၤ.” အဝဲ တဲဆၢယၤ, “တဘၣ်တဲလၢတၢ်လီၢ်အယံၤတဂုၤ. ထဲပ တၢ်အိန်ဖိၣ်အပူၤမးတဝးခဲလၢာ်ဒီးဘၣ်. မုာ်ဝးထီၣ်

**ယစံးတၢ်တဘီအံၤ၊
ပုၤလၢအဖုံတၢ်စ့ၤန့ၣ်၊
ကကူးစ့ၢ်ကီးတၢ်စ့ၤ
ဒီးပုၤလၢအဖုံတၢ်အါန့ၣ်၊
ကကူးစ့ၢ်ကီးတၢ်အါလီၤ။**

ခဲလၢ်မး ယကမၤဆူတၢ်ချၢလီၤ။” တယံၣ်ဘၣ်ဒီး, ယန့ၢ်ဟူလၢအဝဲယွၤကီးက့ၤအီၤလံလီၤ။ သရၣ်ယူဒၤသၣ်, သရၣ် William Carey တဖၣ် မ့ၢ်ခိးလၢအထံအကီၢ် ပုၤခဲလၢ် စ့ၢ်န့ၣ်က့ၤခရံၣ်, ဝးထီၣ်ခဲလၢ်မးန့ၣ်, တမ့ၢ်ကဟဲဘၣ်ဆူ ပထံပကီၢ်ဒီး ကီၢ် India နီတဘျီဘၣ်။ ပတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအိၣ်ဒီးပုၤခဲအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ယွၤ အတၢ်ဟ့ၣ်သးကညီပုၤလီၤ။ မ့ၢ်ဒၣ်အဝဲအတၢ်ဆၢကတီၢ်လီၤ။ လၢတၢ်န့ၣ်အယိ ပတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအိၣ်လီၤတဲာ်အံၤကဘၣ်မ့ၢ်ဒၣ်လၢအဝဲအဂီၢ်ဒီး လၢအတၢ်သးခုကစီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။

သရၣ်ဘၣ်ဘျးလၢ ကါပလၣ်, ကီၢ်ပသံၣ်မိမ့ၢ် တဲယၤတၢ်ဂံၢ်လီၤသးစဲတမံၤလၢ ဖဲသါဘျီထီၣ်သါဟံၣ်အခါ, ပုၤစုသု (Carpenter)တဂၤ ဒိလီၤထးတဘီလၢသ့ၣ်အလီၤ, ဘၣ်ဆၣ်မ့ၢ်လၢမုၢ်ခံးလီၤတစဲးလံအယိ တဲသါလၢ, “သရၣ်စၢ, ယထးတဘီအံၤခဲမုၢ်ဆ့ၣ်မး ယကဟဲဒိကတၢ်က့ၤလီၤ။”န့ၣ်အဝဲန့ၣ် ပုၤစုသုဝဲန့ၣ် ယွၤထးကွံာ်အသးသမူဒီး အဝဲအခဲမုၢ်ဆ့ၣ် တအိၣ်လၢဘၣ်။ သရၣ်ဒိၣ်ဒုးနဲၣ်ယၤထးဖိတဘီလၢ တၢ်ဒိန့ၣ်လီၤအိၣ်ထဲတဝဲဒီး အဝဲအံၤစ့ၢ်ကီးမ့ၢ်တၢ်မၤလိဖးဒိၣ်တခါလီၤ။ စီၤယၤကီၢ်စံးဝဲ, “ခဲကန့ၣ်အံၤ ဟဲဃီၤ, ပုၤလၢအစံးဝဲ, မဆါအံၤ, ဒီးခဲဂီၤ, ပကလဲၤဆူဝုၢ်ပုၤအံၤ,

ဒီးအိၣ်ဖဲန့ၣ်တနံၣ်, ဒီးကၤတၢ်, ဒီးမၤအါထီၣ်ပတၢ်န့ၣ်သ့ၣ်သုစၢ, တၢ်ကမၤအသးခဲဂီၤတနံၣ်န့ၣ် သုတသ့ၣ်ညါဘၣ်။ အဂ့ၢ်ဒိအံၤ, သုသးသမူန့ၣ်မ့ၢ်မနုၤ တမံၤလဲၣ်မ့ၢ်တၢ်ဘျီလၢအအိၣ်ဖျါတစီၢ်ဖိ, ဒီးလၢအလီၢ်ခဲန့ၣ်ဒိကွံာ်ဝဲလီၤ။ လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, ဂုၤသုစံး, မ့ၢ်ဘၣ်ကစၢ်အသးဒီးပမ့ၢ်မုၢ်ဒီး ပကမၤတၢ်ဒိအံၤ ဒိန့ၣ်လီၤ။ မ့ၢ်ခဲကန့ၣ် အံၤသုစံးထီၣ်ပတြၢၤလီၤ သုသးလၢ သုဟံၣ်သုသးကဖၢလၢ အယိလီၤ။ကယံၣ် တၢ်စံးထီၣ် ပတြၢၤ ဒိန့ၣ်သိးန့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်အတၢ်သီ ခဲလၢ်လီၤ။” (ယၤကီၢ် ၄:၁၃-၁၆)။

ကစၢ်ခရံၣ်ကတီၤဒိတၢ်ဘၣ်ဃး ပုၤထူးပုၤတီၤလၢအဟီၣ်ခိၣ်သ့ၣ်ထီၣ်အါမးတဂၤ, အတၢ်ထူး တၢ်တီၤအါမး, ဆိကမိၣ်ဝဲလၢတၢ်တဖၣ်အံၤကအိၣ်ဒီးအီၤ ထီၣ်ဒီးမ့ၢ်မ့ၢ်ကစၢ်ယွၤန့ၣ် တအန့ၣ်ဝဲလၢအခိၣ်န့ၣ် ပုၤနီတစဲးဘၣ်။ အဝဲအသးစဲဒၣ်ဒီး အဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်, အသးမုၢ်သးမံဒၣ်လၢအတၢ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ် အါအါကလဲာ် အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ။ ဘၣ်ဆၣ်ကစၢ်ယွၤစံးဘၣ်အီၤ, “ပုၤဟးဂီၤဖိစၢ, ခဲမုၢ်န့ၣ်အံၤ, တၢ်ကဃုက့ၤနသးလၢ န့ၣ်လီၤ။” (လူၤ ၁၂:၂၀)

မ့ၢ်လၢပတသ့ၣ်ညါတၢ်ကမၤအသးဒီးပုၤလၢခဲမုၢ်ဆ့ၣ်, ခဲကီၢ်တလါ, ခဲကီၢ်တနံၣ်ဘၣ်အယိ အလီၢ်အိၣ်လၢထီၣ်ပကဘၣ်အိၣ်ကတီၤပသးန့ၣ်လီၤ။ အလီၢ်အိၣ်လၢပကဘၣ်ဟ့ၣ်လီၤပဂံၢ်ပဘါ, ပတၢ်ဆၢကတီၢ်, ပကျိၣ်ပစု, ပတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢ အိၣ်ဒီးပုၤလၢ အဝဲအဘီအမုၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။

“ယစံးတၢ်တဘီအံၤ, ပုၤလၢအဖုံတၢ်စ့ၤန့ၣ်, ကကူးစ့ၢ်ကီးတၢ်စ့ၤဒီး ပုၤလၢအဖုံတၢ်အါန့ၣ်, ကကူးစ့ၢ်ကီးတၢ်အါလီၤ။” (၂ကရံၣ် ၉:၆)

■ သရၣ်ဒိၣ်ဒုးကထၢ်အိန့ၣ်ညါ ■